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هوشنگ نصیرزاده:

ایسکو را نمی شناسیم

هوشــنگ نصیــرزاده مدیرعامــل باشــگاه تراکتــور بــا اشــاره بــه شــایعه  مطرح 
شــده در برخی از رســانه ها مبنی بر احتمال جذب ایســکو ســتاره سال های نه 
چنــدان دور رئال مادریــد توســط ایــن تیم می گویــد: »این بازیکــن را در مقوله  
نقل وانتقــالات تراکتــور نمی شناســیم و ایــن موضــوع نیــز دســتپخت همــان 
فیلمســازان اهــل تخیــل اســت. ضمــن اینکــه آلــوارو خیمنــز، آخریــن خریــد 

نخواهــد بــود و مــا تــا جــا داریم بــه دنبال جــذب بازیکن هســتیم.

شاهین ثاقبی

پیکان سوار شد

هافبــک هجومــی تراکتــور شــاگرد رســول خطیبــی در تیــم فوتبــال پیــکان شــد. 
شــاهین ثاقبــی هافبــک و مهاجم تیم فوتبــال تراکتور تبریز با عقد قــراردادی، به 
جمع خودروسازان پیوست. این بازیکن سابقه بازی در ملوان بندرانزلی، تراکتور 
تبریز، ســپاهان اصفهان، ماشین ســازی تبریز و نساجی مازندران را دارد و 13 بار 
برای تیم امید ایران به میدان رفته اســت. ثاقبی همچنین در گذشــته با رســول 
خطیبی همکاری داشــته اســت و شــناخت خوبی از سرمربی جدید پیکان دارد.

حسین شنانی

نفتی از نوع صنعت

حســین شــنانی کــه متولــد آبــادان اســت و ســابقه بــازی در تیم هایــی 
چــون ذوب آهــن، ســپیدرود رشــت، ملــوان بندرانزلــی، مــس رفســنجان 
و مــس کرمــان را نیــز دارد، بــا عقــد قــراردادی یکســاله بــه صنعــت 
نفــت پیوســت. ایــن بازیکــن بومــی نزدیــک بــه 20 گل را بــا پیراهــن 
یــران بــه ثمــر رســانده   تیم هــای مختلــف در لیــگ برتــر فوتبــال ا

است.

در آینه لیگ
فوتبال ایران

شاگرد زیدان، خرید 
جدید تراکتور

بازیکــن خارجــی جدیــد تراکتــور 
بــرای عقد قــرارداد به اردوی ترکیه 
ایــن تیــم ملحــق شــده تــا پــس از 
نــدن تســت های پزشــکی  گذرا
ایــن کار را نهایــی کنــد. او فصــل 
گذشــته در لالیــگای ۲ بــه میــدان 
رفتــه و ســابقه بــازی زیــر نظــر 
لــوارو  زیــدان را داشــته اســت .آ
خیمنــس، بازیکن فصل گذشــته 
لاس پالمــاس بــه اردوی ترکیــه 
تراکتور اضافه شــده تا قراردادش 
را پس از ســپری کردن تست های 
 . ند برســا مضــا  ا بــه  پزشــکی 
خیمنــس در پســت های وینگــر 
راست و چپ بازی می کند و پیش 
از این سابقه بازی در کادیز، لاس 
پالمــاس، ایبیزا، ختافه، آلباســته، 
اســپورتینگ خیخــون و تیم هــای 
پایه رئال مادرید را در کارنامه اش 
دارد. خیمنــس فصــل گذشــته 
در لالیــگا ۲ بــرای لاس پالمــاس 
در ۲۶ بــازی بــه میــدان رفــت کــه 
حاصــل آن، ثبــت آمــار ۳ گل و 
یــک پــاس گل بــود. ایــن بازیکــن 
اســپانیایی در فصــل ۲۰۲۱-۲۲ 
هــم ۱۱ بــازی )۹ بــازی در لالیگا و ۳ 
بــازی در کوپــا دل ری( بــرای کادیــز 
انجــام داد و در ادامه زیر نظر پاکو 
خمــس بــرای ایبیــزا در لالیــگای ۲ 
بــه میــدان رفــت .خیمنــس طــی 
ســال های ۲۰۱۴ تــا ۲۰۱۶ در رئــال 
مادرید کاستیا شــاگرد زیدان بود 
و زیــر نظــر یکــی از پرافتخارتریــن 
مربیان دنیا در ۲۷ بازی به میدان 
رفــت و ۳ گل و ۸ پــاس گل بــه نام 
خــودش ثبــت کــرد. او همچنیــن 
در ایــن برهــه زمانــی بــا مارتیــن 
ادگارد، کاپیتــان فعلــی آرســنال 
رکــوس یورنتــه هم تیمــی   و ما

بود.

قرارداد ۱۹ بازیکن 
ملوان تمام شده است

ســت  پر سر ه  فهمیــد ش  ر آ
مدیرعاملی باشــگاه ملوان درباره 
قبــول مســئولیت مدیریــت ایــن 
باشــگاه می گویــد: »در شــمال 
کشــور به ویــژه گیــان روی ملوان 
تعصــب خاصی وجــود دارد. همه 
مــا در شــهر انزلــی و اســتان گیان 
با وجود ســایق مختلــف در مورد 
حضور ملوان در سطح اول فوتبال 
کشــور اتفــاق  نظــر داریــم و بــرای 
موفقیت این تیم تاش می کنیم. 
از دیــروز فعالیت مــان را در بــازار 
نقــل  و انتقــالات آغــاز کردیــم و 
آقــای تارتــار )ســرمربی ملــوان( 
مذاکــرات خــود را بــا بازیکنــان مد 
نظرش شــروع کرد. البتــه قرارداد 
۱۹ بازیکــن تیــم بــه پایــان رســیده 
اســت و تنهــا چهــار بازیکــن تحت 
قــرارداد باشــگاه هســتند.« او بــا 
اشــاره به بودجه باشــگاه در فصل 
نقل وانتقــالات اینطــور می گویــد: 
»ملــوان برندینــگ خاص خودش 
را دارد. اگــر چــه ما بودجه نرمال و 
طبیعــی داریم و همانطور که آقای 
تارتــار گفــت از ذوب آهــن بیشــتر 
اســت؛ منتهای مراتب در جنگ با 
تیم هــای صنعتی و متمول کشــور 
نیازمنــد حمایت و نــگاه همدلانه 
همــه مســئولان اســتان گیــان 
هســتیم. البتــه ملــوان در بخــش 
آکادمی بســیار فعال و پویاســت و 
عملکرد مناســبی داشــته. نتیجه 
ایــن عملکــرد معرفــی بازیکنانــی 
نظیــر ماهان صادقــی، محمدرضا 
بردبــار و امیــن پورعلی به رده های 
سنی مختلف تیم ملی است. این 
بازیکنــان از مکتب ملوان معرفی 
شــدند و بســیاری دیگــر هســتند 
کــه حتــی اگــر بنــده نامــی از آنهــا 
نبــردم شایســتگی بســیار زیــادی 
دارنــد. مــا به ایــن پتانســیل توجه 

ویــژه ای داریــم.«

فوتبــال  تیــم  ســرمربی  ربیعــی  محمــد 
ذوب آهــن بــا اشــاره بــه ۲ خریــد جدیــد 
ذوبی ها، هدفش را کاهش میانگین سنی 
اعام می کند: »در برنامه داریم بازیکنانی 
را جــذب کنیــم کــه در مســیر پیشــرفت 
قــرار دارنــد، البتــه بــه بازیکنــان باتجربــه 
هــم نیــاز داریــم. قاســم حدادی فــر یکــی از 
اســطوره های باشــگاه  است که شخصیت 
فوق العاده ای دارد و از او ممنونم. ما ارتباط 
خوبــی داریــم و بــرای او در مســیر مربیگری 

آرزوی موفقیــت دارم. طبــق صحبت هایی 
کــه بــا مدیــر عامل کردیم، باشــگاه تا ســال 
گذشــته زیــان ده بــود، امــا خوشــبختانه 
بدهی های باشگاه در حال پرداخت است 
و داریــم از ایــن شــرایط خــارج می شــویم. 
بازگشــت ذوب آهــن بــه شــرایط ایــده آل در 
یک فصل شدنی نیست و برای رسیدن به 
شرایط مطلوب چند پنجره نقل و انتقالاتی 
زمــان لازم اســت. بایــد صبور بود تا بتوانیم 
فلســفه فوتبالــی تیــم را تغییــر دهیــم. مــن 

در بازیکنــان فعلــی ذوب آهن نســل فردای 
تیم را می بینم. شــاید تاوان این موضوع را 
بپــردازم، امــا قطعــاً تیم خوبی بــرای فصول 
آینــده خواهیم ســاخت .« او درباره شــایعه 
حضور قاســم حدادی فــر روی نیمکت این 
تیــم به عنــوان دســتیار این طــور می گویــد: 
»من در ذوب آهن میهمان هستم و امثال 
کربکندی ها و حدادی فرها صاحبان واقعی 
باشــگاه هســتند. ذوب آهــن مشــکات 
زیــادی دارد و بایــد ایــن مشــکات را درک 

و بــرای حــل آن تــاش کنیــم تــا تیــم رونــد 
پیشرفت را طی کند. من حدادی فر را بسیار 
دوست دارم، اما احساس می کنم که قاسم 
عاقه دارد به عنوان سرمربی فعالیت کند. 
فلســفه ســرمربیگری بــا رونــد دســتیاری 
تفــاوت زیــادی دارد و بــه نظــرم حدادی فــر 
تصمیمــش را گرفتــه و در آینــده یکــی از 
مربیــان خــوب کشــور خواهــد بــود. آن طــور 
که شــنیده ام حدادی فر قصــد دارد مدارج 
مربیگری را پشــت ســر بگذارد و این اتفاق 

بســیار خوبی اســت؛ من قاســم را به عنوان 
دوســت و مشــاور در کنار خودم می بینم و 
احترام متقابلی وجود دارد اما کادر فنی ما 
از نفرات حال حاضر تشکیل شده است.« 
او خبر حضور احتمالی خسرو حیدری را در 
کادرفنی تأیید می کند: »خســرو حیدری از 
دوســتان خــوب مــن اســت و بــا او صحبــت 
کــرده ام. همچنیــن بــا نفــرات دیگــری هــم 
مذاکراتــی داشــته ایم تــا در چنــد روز آینــده 

کادرفنی تکمیل شود.«

با خسرو حیدری صحبت کردم

ربیعی: کربکندی ها و حدادی فرها صاحبان اصلی ذوب آهن هستند

 به نظر شما لیگ بیست و دوم 
به لحاظ کیفیت چطور بود و آیا 
به نسبت دیگر تیم ها کیفیت 

پایین تری داشت یا نه؟ چون مثلاً 
پیکان با 12 گل در لیگ برتر ماند، 

نساجی بدون برد در نیم فصل 
دوم، ذوب آهن در خارج از خانه 

پیروز نشد و صنعت نفت از هفته 
سوم تا بیست و یکم برد نداشت 
اما در لیگ برتر ماندند. شاید این 
تیم ها مدیون تیم هایی مثل نفت 

مسجدسلیمان و مس کرمان 
هستند که این فصل خیلی ضعیف 

کار کردند تا بتوانند در لیگ برتر 
بمانند. شما چه نظری در مورد 

کیفیت لیگ دارید؟
 بــا ایــن دلایلــی کــه بــرای ایــن موضــوع 
داریــم و می گوییــم مثــاً پیــکان بــا ۱۲ 
گل در لیــگ برتــر مانــد، نســاجی بــدون 
بــرد در نیــم فصــل دوم، صنعت نفــت 
از هفتــه ســوم تا بیســت و یکــم پیروزی 

نداشــته یــا ذوب آهــن در خــارج از خانه 
هیچ بردی به دست نیاورده اما در لیگ 
برتــر ماندنــد، اینهــا دلیــل بی کیفیتــی 
نمی شــود. در واقع نمی شود اثبات کرد 
لیــگ کیفیــت نــدارد و دلیــل مع الفــارق 
اســت. دلیــل هســت امــا چیــز دیگــر 
در جــای دیگــر. بــرای ایــن فرضیــه بــا 
ایــن مقدمــات کــه ایــن تیم ها بــا چنین 
شــرایطی در لیــگ برتــر ماندنــد، بایــد 
دلایــل دیگری بیان کنیم. اینها در جای 
دیگــر و مطلــب دیگــر، می تواند مطلب 

مقدماتــی باشــد.
 الان کــه از کیفیــت صحبــت می کنیــم 
 Quality .نبایــد کمیــت را درگیر کنیــم
)کیفیت( و Quantity )کمیت( ۲ بحث  
مجــزا هســتند. مثاً در یــک کارخانه ۱۰ 
هــزار لاســتیک تولیــد می شــود امــا هــر 
لاســتیک ۵ روز کار می کنــد. دلیــل ایــن 
مســأله هم می تواند مثاً اقتصاد خرید 
و فــروش، اینکــه کارگــر بیــکار نشــود 
و... اســت. مثــل ۲ کارخانــه خودروســاز 
کــه می گوینــد آهــن چــرا این طور اســت 
و می خواهنــد ســبک تر شــود تــا همــه 
بخرند. پس نمی شود گفت چرا ماشین 
کیفیــت نــدارد. اینجــا هــم دلیــل ایــن 

اســت که اگــر بخواهیم بــه آن بپردازیم 
کــه لیــگ کیفیــت دارد یــا نــه، اول بایــد 

دلیــل بیاوریــم کــه چــرا این طور شــد.
 خب چرا این طور شد؟

اول اینکــه یــک عامــل از بیــرون، لیــگ 
Manipulation )دســتکاری(  را 
می کنــد. ایــن عامــل بیرونــی کــه قدرت 
بســیار بالایی دارد، ایجنت ها هســتند. 
ایجنت هایــی کــه بازیکنــان را جابه جــا 
می کننــد. یــک گــروه مقتــدر و بــزرگ 
خــارج از فوتبــال کــه مــوازی بــا فوتبــال 
حرکــت می کنــد. اینهــا هســتند کــه ۷۰، 
۸۰ درصــد یــا حتــی ۸۵ درصــد تیم هــا 
را می بندنــد و اجــازه بســتن می دهنــد. 
مثاً اگر شــما یک ســرمایه بیــاوری تیم 
درســت کنــی، بازیکنــی که نگــذارد تیم 
سال اول بیفتد در بازار گیرتان نمی آید. 
مثــل آشــپزی می مانــد کــه دیــر وقــت 
بــرود بــازار و ماهــی تازه بخواهــد. بدون 
شــک ماهــی تازه گیــرش نمی آیــد. بازار 
این طور اســت. این ایجنت ها به صورت 
ســری هم بازیکــن می دهند. یعنی تک 
بازیکــن نمی دهنــد. مثــاً می گوینــد 
اگــر ایــن ۲ دفــاع وســط را می خواهــی، 
بایــد ایــن ۲ هافبــک را هــم بــرداری. 

ایجنت هــا آنچنــان پیشــرفته هســتند 
کــه مربیــان هــم می گوینــد »باشــه«. 
حــالا یــک نفر مثــاً به عنــوان مدیر فنی 
می رود ســر تمرین تیم، تعجب می کند 
کــه چــرا اینقــدر تفــاوت ســطح وجــود 
دارد. نمی دانــد آن یــک نفــر ســطحش 
بــا ایــن دســتکاری کــرده. ایــن مســأله 
باعــث شــد اولاً تیم هایــی کــه اقتــدار، 
شــهرت، وضعیــت مالــی مســتحکم تر، 
پرداخت روشــن، واضح و تمام و کمال، 
در مجموعــه قدرت جابه جایی بازیکن، 

قدرتمنــد هســتند.
 درست است اما بقیه تیم ها هم 

بازیکنان خوبی دارند.
جابه جایی هــا از بــالا بــه پاییــن اســت. 
مثاً بازیکنان تیم پنجم، ششــم جدول 
حتــی اندازه هایشــان در حــد تیــم ملــی 
نیســت و بــه نــدرت بازیکــن ملی پــوش 
در آنهــا پیــدا می شــود. تیــم دوازدهــم و 
ســیزدهم بــه گونه ای اســت که انــگار با 
لیــگ یــک مواجــه هســتیم. ســیزدهم، 
چهاردهــم تا شــانزدهم هــم جنگ بین 
ســاختار بهبودیافته دســته یک اســت. 
بــه همیــن خاطــر فرقــی نمی کنــد مــس 
کرمــان و نفت مسجدســلیمان ســقوط 

کرده باشــند یا پیــکان و صنعت نفت. ۶ 
تیــم پاییــن جدول تیم هــای بهبودیافته 
لیــگ یــک هســتند. درســت اســت 
شــمس آذر بــا ۱۲ امتیــاز اختــاف بــه 
لیــگ برتــر آمــد امــا اگــر در لیــگ برتــر 
بــه بــازار دسترســی پیــدا نکنــد و ۵۰ 
میلیــارد خرید نکند، ســیزدهم تا پایین 
جــدول می رســد. الان صنعت نفــت 
دنبــال این اســت کــه از بین ایــن تیم ها 
خــارج شــود. اســتقال خوزســتان هــم 
ایــن فصــل چنیــن شــرایطی دارد و اگــر 
نتوانــد بــه بــازار دسترســی پیــدا کنــد، 
فانــوس بــه دســت خواهــد شــد. پــول، 
رابطــه، نقــش بازیکنــان خیلــی مهــم 
هســتند. بازیکنــان از تیم هایــی کــه 
احســاس کننــد از هشــتم بــه پاییــن 
می روند، پیشــنهاد داشــته باشــند اکراه 
دارنــد جــواب مثبت بدهنــد چون دچار 
افــت قیمتــی می شــوند. بازیکنــی که ۵ 
میلیارد گرفته تیمش بیفتد، ۳ میلیارد 
قیمتــش افــت می کنــد. این مســأله در 
مورد همه بازیکنان مس کرمان و نفت 
مسجدســلیمان صــدق می کنــد. پــس 
بایــد بــه ایــن صــورت شــرایط را در نظــر 

گرفــت و بررســی کــرد.

ایجنت هایی 
بازیکنان را جابه جا 
می کنند. یک گروه 
مقتدر و بزرگ خارج 

از فوتبال که موازی 
با فوتبال حرکت 

می کند. اینها هستند 
که ۷۰، ۸۰ درصد یا 

حتی ۸۵ درصد تیم ها 
را می بندند و اجازه 

بستن می دهند. مثلاً 
اگر شما یک سرمایه 
بیاوری تیم درست 

کنی، بازیکنی که 
نگذارد تیم سال اول 
بیفتد در بازار گیرتان 

نمی آید
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سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

فصــل بیســت و دوم بــه شــکل جذابــی تمــام شــد. جذابیــت آن شــاید بــه خاطــر ایــن بــود کــه رقابــت برای قهرمانــی و مانــدن در لیگ برتــر تا روز آخــر ادامه داشــت و در نهایــت تیم هایی مثــل نفت مسجدســلیمان و مس 
کرمــان ســقوط کردنــد و تیم هایــی مثــل نســاجی، پیــکان، صنعت نفــت و حتــی ذوب آهــن که شــرایط عجیبی داشــتند، در لیگ برتــر ماندند. خیلی ها معتقدند شــاید اگر نتایــج ضعیف نفت مسجدســلیمان و مس کرمان 
نبــود، ایــن تیم هــا، بــا کمتریــن بــرد و کمتریــن گل در لیــگ برتــر نمی ماندنــد. جــال چراغپــور کارشــناس فوتبــال در مــورد کیفیــت لیگ برتر و اینکــه آیا با ایــن اتفاقات می تــوان کیفیت فصل بیســت و دوم را ســنجید یا نه، 

صحبت هــای جالبــی دارد.

 چراغپور: با کمیت
نمی توان کیفیت 

لیگ را سنجید

 ایجنت ها به صورت سری بازیکن 
به تیم ها می دهند


